
Den 2. januar 2023 

 

 

Kommunens brug af pressemeddelelser 

 

Både JP Aarhus og Århus Stiftstidende har de seneste uger afdækket, hvordan der i Aarhus 
Kommune bliver brugt mange ressourcer på kommunikation. Fra en direktør og politikere 
lyder det, at den omfattende kommunikation sker af hensyn til borgerne, og at det ikke 
handler om at promovere rådmand eller borgmester. En del af kommunikationen sker 
imidlertid som envejskommunikation direkte til pressen i form af pressemeddelelser. Ønsket 
med denne forespørgsel er at få et indblik i kommunens brug af pressemeddelelser samt 
overblik over magistratsafdelingernes udsendte pressemeddelelser i 2022. 

 

Der ønskes først og fremmest en oversigt, som viser følgende:  

 

1) Antallet af udsendte pressemeddelelser i 2022 fordelt per magistratsafdeling 

2) Procent af det samlede antal udsendte pressemeddelelser, som indeholder citater 
fra borgmester eller rådmænd 

 

Herudover ønskede følgende spørgsmål besvaret: 

1) Hvilke overvejelser er der gjort i forhold til brugen af pressemeddelelser i Aarhus 
Kommune? Er der eksempelvis udarbejdet instrukser herom eller på anden vis opsat rammer 
for brugen af pressemeddelelser? 

2) Hvad er den estimerede tidsforbrug til udarbejdelsen af det samlede antal 
pressemeddelelser i 2022? 

 

Der kan være en risiko for, at et for stort antal pressemeddelelser kan overskygge de mere 
vigtige nyheder og informationer, som Aarhus Kommune vil formidle. 

3) Hvordan sikres det, at vigtige nyheder og informationer ikke drukner i en stor 
informationsstrøm af pressemeddelelser om alt muligt forskelligt? 

 

Der kan være en risiko for, at pressemeddelelserne bliver opfattet som ensidige eller 
partiske, hvilket kan skade den demokratiske debat. Hertil kommer, at 15 procent af DJ-
medlemmerne ansat i kommuner og regioner i 2021 oplever, at de er blevet bedt om at lave 
partipolitisk kommunikation. 

4) Hvordan sikres det, at der med pressemeddelelser udarbejdet i Aarhus Kommune 
ikke sker partipolitisk kommunikation fra borgmester eller rådmænd? 

5) Hvordan understøtter pressemeddelelserne den demokratiske debat og 
Aarhuskompasset? 

 



 

Med venlig hilsen 

 

Jakob Søgaard Clausen 
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